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12. september 2019 

I henhold til § 37 i forretningsordenen fo Inatsisartut, stiller jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Under FM 17, blev punkt 47 godkendt af Inatsisartut, hvor langt er Naalakkersuisut 

nået med hensyn til den stillede opgave?  

2. Er der andre ting vedrørende sagen, som Naalakkersuisut ønsker at oplyse?  

 

(Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

På forårssamlingen i 2017, blev mit forslag, punkt nr. 47 vedtaget af Inatsisartut, og 

Naalakkersuisut fik stillet opgaven.  

Overskriften på punkt 47 var: 

“Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at tage initiativ til, at man i 

7 større byer udnytter fjern- og elvarmekapaciteten mere effektivt end i dag. Byerne er Ilulissat, 

Qasigiannguit, Aasiaat, Sisimiut, Maniitsoq, Nuuk og Qaqortoq.” 

Vi skal til stadighed arbejde for at udnytte den producerede energi mest muligt. Og vi må analysere 

og fjerne alle forhindringer der måtte være, hvis vi skal opnå en effektiv udnyttelse. 

Det var baggrunden for det forslag jeg stillede. Inatsisartut vedtog forslaget, og stillede 

Naalakkersuisut opgaven. Jeg har indtil dags dato ikke hørt mere om, hvordan det går med den 

stillede opgave. 

Det er baggrunden for mine spørgsmål. 

Jeg anmoder om, at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


